
In het afval- en grondstoffenbeleidsplan 2021 bevat de eerste alinea een uitspraak van 

Jakobien Groeneveld, wethouder te Zoetermeer: ‘Alles uit het afval halen wat er in zit. 

Daar ga ik voor, want daarmee dragen we een steentje bij aan een duurzame wereld. 

Wanneer we afval goed scheiden, kunnen we meer grondstoffen hergebruiken. Dat 

betekent een kleinere (rest)afvalberg, minder plastic soep en ook minder zwerfafval’.  

In Zoetermeer zijn er kringloopbedrijven die zich bezighouden met het inzamelen van 

goederen en deze weer een tweede leven geven. Het gaat daarbij onder andere om de 

Stichting Pelgrimshoeve en de Vincentiusvereniging. Hiermee bereiken we twee doelen 

namelijk het hergebruik van grondstoffen, daarmee een kleinere afvalberg, en de 

mogelijkheid voor deze partijen om uit de opbrengst ook nog eens goede doelen in 

Nederland en daarbuiten te steunen. 

In het afval- en grondstoffenbeleidsplan 2021, dat on hold is gezet door een nog te 

houden referendum, worden deze partijen aangemerkt door de ODH (Omgevingsdienst 

Haaglanden) als bedrijf. Hierdoor worden zij, als dit plan alsnog tot uitvoering komt, 

geconfronteerd met een extra heffing waardoor de uiteindelijke opbrengst lager zal zijn. 

Misschien voor een aantal onder hen een reden om hiermee uiteindelijk te stoppen.        

In het beleidsplan staat ook aangegeven ‘met de kringlooporganisaties wordt het gesprek 

aangegaan om de overlast tot een minimum te beperken en waar mogelijk gezamenlijk 

op te trekken om grofvuil- en kringloopstromen in goede banen te leiden’. 

De SP vindt het vreemd dat je in het nieuwe plan de kringloopwinkels al wel confronteert 

met een extra heffing voor overtollige goederen die geen tweede leven krijgen maar 

daarover nog wel met hen in gesprek moet. We hebben daarom de volgende vragen: 

1. Waarom is het gesprek met de kringloopwinkels niet aangegaan voordat het plan 

werd ingediend voor behandeling in de gemeenteraad? 

2. Benut het college de tijd die zit tussen het opschorten van het besluit rondom        

het afval- en grondstoffenbeleidsplan 2021 en het referendum om met de 

kringloopwinkels in gesprek te gaan? Licht toe mocht dit niet het geval zijn. 

3. Waarom zijn zij door de ODH aangemerkt als bedrijf? 

4. In het beleidsplan geeft de gemeente aan dat ze het aannamebeleid moeten 

aanscherpen zodat ze kwalitatief goede spullen ontvangen, hetgeen meer menskracht vereist. 

Worden zij daar op enige wijze voor gecompenseerd.  

5. Hoe denkt de gemeente de doelstelling van 117 kg minder afval per inwoner te 

realiseren als het voor de kringloopwinkels lastiger wordt gemaakt om goederen in   

te nemen.  

6. Heeft de gemeente in beeld waarom wij gemiddeld zo slecht scoren (217 kg) ten 

opzichte van gemeenten met dezelfde stedelijke omvang (165 kg). 


